
Boligudvalget

Til: Boligministeren

Dato: 11. november 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 9
Forslag til lov om ændring af lov om midlertidig regulering af boligforholdene. (Bopæls-
pligt i nyetablerede boliger, der i en lokalplan er fastlagt til helårsboliger).
Af boligministeren (Kaare Dybvad Bek)

Spørgsmål 6
Har ministeren grundlag for at vurdere, om der har været en mærkbar udvikling i om-
fanget af boliger, der ikke benyttes til helårsbeboelse, siden Transport-, Bygnings- og
Boligministeriet i det sammenfattende notat ”Analyse af bopælspligt” af 11. juni 2017
beregnede, at problemet med boliger, der ikke benyttes til helårsbeboelse, i København
udgør 332 boliger – og hvilken udvikling er der i givet fald tale om? Hvis omfanget fortsat
vurderes at være i omegnen af 332 boliger, vil ministeren da forklare, hvordan ministeren
vil sikre, at den foreslåede ordning ikke skader mere, end den gavner i forhold til at sikre
flere nye boliger i København?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Heidi Bank (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Heidi.Bank@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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